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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2013-12-12, § 30 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 12 december 2013, kl 16.00 – 16.45 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Onsdagen den 18 december 2013 

  

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Theréz Randquist (M)  

Per Hallberg (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S)  §§ 1-10 och §§ 12-31  

Maria Nygård (S)  

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP) 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Clara Lindblom (V) för Ann-Margarethe Livh (V) 

Kenneth Nilsson (S) § 11 för Lars Arell (S)  

 
Ersättare: 

Therese Carlborg (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Maria Hagbom (M) §§ 5-31  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)   

Kenneth Nilsson (S) §§ 1-10 och §§ 12-31  

Håkan Olander (S)  

Elin Olsson (MP)  

Lennart Tonell (MP)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Jennie Almgren, Mårten Frumerie, Ulf 

Jacksén, Gunnar Jensen, Eva Olofsson och Åsa Wigfeldt samt 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 
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 § 30 
Systematiskt miljöarbete – Hållbar användning av mark 
och vatten nr 7, 2013. Svar på remiss  
Dnr E2013-130-01829 
 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden anser remissen besvarad med kontorets 

 tjänsteutlåtande.  

 

2 Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera 

 paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 15 november 

2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet).  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner att nämnden beslutar enligt 

exploateringskontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Åke Askensten m.fl. (MP) enligt 

följande:  

 

 Stadsrevisionens rapport redovisar att ”sammanlagda 

 bedömningen är att granskande nämnder och bolag genom 

 sin dagliga verksamhet bidrar till måluppfyllelse inom 

 målområdet hållbar användning av mark och vatten.” Här är 

 det dock viktigt att påpeka att mycket mer skulle kunna göras 

 för att bidra till måluppfyllelse.   

 

 När det gäller exploateringsnämnden har den vid ett flertal 

 tillfällen tagit beslut som går rakt mot att marken används på 

 ett sätt som bidrar till ”hållbar användning av mark och 

 vatten”. Det gäller ett flertal beslut som kommer att öka 

 alternativt bibehålla trafiken på den ohållbara nivå den ligger 

 på i dag. Om måluppfyllelsen ”hållbar användning av 

 marken” ska uppfyllas skulle nämnden i stället behövt ta 

 beslut som minskar biltrafiken. Utsläppen från biltrafiken 

 påverkar också vattenkvalitén. 
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 Kontoret anger att det är svårt att definiera tydliga och 

 konkreta mål kring området hållbar markanvändning. Detta 

 är förvisso förståeligt. Dock är det viktigt att detta inte blir en 

 ursäkt för att inte arbete för att uppnå målet. Det finns oerhört 

 mycket forskning och studier kring markanvändning och 

 hållbarhet som nämnden bör arbeta utifrån. Det handlar 

 exempelvis om åtgärder för att öka den biologiska 

 mångfalden och åtgärder som bidrar till klimatanpassningen.  

 

 Rapporten anger att exploateringskontoret har påpekat att det 

 saknas tillräckliga riktlinjer för grönkompensation. Detta är 

 naturligtvis beklagligt. Det bästa är dock att undvika att 

 bygga i grönområden utan i ställer på redan hårdgjorda ytor. 

 Byggnation i grönområden bör bara ske om grönområdet 

 endast har ett ringa ekologiskt värde, alternativt ska det 

 finnas andra fördelar som överväger, exempelvis om 

 byggnationen sker i nära anslutning till kollektivtrafik. 

 Exploateringsnämnden har tyvärr vid flera tillfällen de 

 senaste åren fattat beslut om byggnation i grönområden trots 

 att det funnits andra lämpliga platser.  

 

 Kontoret har synpunkter på miljöförvaltningens åsikt om att 

 en bredare beredning bör ske i samband med 

 markanvisningar där även miljöförvaltningen, trafikkontoret, 

 stadsledningskontoret, berörd stadsdelsförvaltning m. fl bjuds 

 in. Kontoret menar att detta skulle motverka kontorets 

 ambition med effektiva och smidiga exploateringsprocesser. 

 Kontoret påpekar också att en markanvisning bara är en 

 option och att alla stadens aktörer deltar i den formella 

 planprocessen. Dock är det viktigt att påpeka att det många 

 gånger kan öka effektiviteten om man redan från början 

 utreder förutsättningarna. När väl planprocessen är igång har 

 redan en hel del arbete lagts ner och det är olyckligt om 

 viktig information, som skulle kunnat tas fram tidigare, 

 kommer fram först då.   

 

Särskilt uttalande lämnas av Clara Lindblom (V) enligt följande:  

 

 Vi instämmer i det mesta som Stadsrevisionen 

 rekommenderar och konstaterar att det är i mångt och mycket 

 samma kritik som vi framförde mot stadens miljöprogram i 

 form av avsaknad av kvantitativa mål.  

 
 

 

 

 Vid protokollet 

 Eva Olofsson 
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Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


